
Dz-05.0021.42.2017 

PROTOKÓŁ 

XLII SESJI RADY DZIELNICY V KROWODRZA  

w dniu 14 listopada 2017 r. 

Kadencji 2014-2018 

I. Otwarcie sesji. 

XLII sesja Rady Dzielnicy V Krowodrza odbyła się w dniu 14 listopada 2017 r. 

w godz. 18.00 – 19.45 w siedzibie Dzielnicy V, ul. Kazimierza Wielkiego 112/2. 

Prowadzący obrady Przewodniczący Rady i Zarządu Dzielnicy V Krowodrza 

Zygmunt Wierzbicki przywitał 11 członków Rady, obecnych w chwili rozpoczęcia obrad 

(Lista obecności – zał. nr 1 nin. protokołu), stwierdzając, że Rada posiada kworum otwierając 

obrady XLII sesji Rady. 

W części posiedzenia uczestniczyli mieszkańcy Dzielnicy – lista gości (zał. nr 2). 

II. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Prowadzący p. Zygmunt Wierzbicki przedstawił wnioski: 

1. Wniosek o włączenie do projektu porządku obrad  na podstawie § 29 ust 1 w związku 

z § 18 ust 2 z odstąpieniem od wymogu określonego w § 27 ust 3 Statutu ( zał. nr 4): 

Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu przebudowy ciągu ulic 

Królewska, Podchorążych, Bronowicka (projekt Komisji Architektury BiU). 

Wniosek przyjęto: za 11 głosów; w obecności 11 członków Rady. 

2. Wniosek o wycofanie z projektu porządku obrad na podstawie § 18 ust. 8 Statutu (zał. 

nr 5) projektu uchwały Grupy Radnych w sprawie wykupu działki nr 308 obr.3 

Krowodrza w Parku Krakowskim w Łobzowie, ponieważ w tej sprawie Zarząd podjął 

już uchwałę. 

Wniosek przyjęto: za 9 głosów; przeciw - 0 głosów; wstrzymujący – 1 głos; 1 osoba nie 

bierze udziału w głosowaniu; w obecności 11 członków Rady. 

Projekt porządku obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 



3. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Dzielnicy V Krowodrza.  

4. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie ponownego zawarcia umowy najmu lokalu 

socjalnego na następny okres zgodnie z pismem znak ML-02.7123.370.2017.ES 

(Projekt Komisji Polityki Społecznej). 

5. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie ponownego zawarcia umowy najmu lokalu 

socjalnego na następny okres zgodnie z pismem znak ML-02.7123.705.2017.AJ. 

(Projekt Komisji Polityki Społecznej). 

6. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany organizacji ruchu w ulicach: 

Chodowieckiego, Radwańskiego, Goetla, Olimpijskiej, Domeyki, Beniowskiego, 

Cichy Kącik, Igrców (projekt Grupy Radnych). 

7. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wymiany ogrodzenia w Parku Królewskim w 

Łobzowie (projekt Grupy Radnych). 

8.  Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu przebudowy ciągu ulic 

Królewska, Podchorążych, Bronowicka (projekt Komisji Architektury BiU). 

9. Oświadczenia. Komunikaty.  

10.  Zakończenie sesji.    

Przedstawiony projekt porządku obrad przyjęto: za 10 głosów; 1 osoba nie bierze udziału w 

głosowaniu; w obecności 11 członków Rady. 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Dzielnicy V Krowodrza. 

 

Wobec braku uwag do protokołu z XLI sesji Przewodniczący stwierdził jego przyjęcie.  

 

Na sesję przybył kolejny członek Rady, obecnych 12 osób.   

Przewodniczący p. Zygmunt Wierzbicki oddał glos przybyłym mieszkańcom, którzy 

wypowiedzieli się przeciw ostatnim działaniom Zarządu Infrastruktury Komunalnej i 

Transportu dotyczącym montowania słupów na chodnikach, niszczeniu nowo 

wyremontowanych chodników oraz przede wszystkim likwidacji znacznej części miejsc do 

parkowania dla mieszkańców Dzielnicy, które jeszcze zostaną pomniejszone z powodu 

wyznaczenia dodatkowej puli do parkowania dla osób niepełnosprawnych. Mieszkańcy 

wskazali bezpośrednie przykłady, które powodują zagrożenie w ruchu komunikacyjnym oraz 

bezzasadne stawianie słupków na 4 metrowych chodnikach. Ponadto zwrócili się z prośbą do 

Rady o podjęcie działań i udział w zapowiedzianych na najbliższy czwartek konsultacjach w 



UMK Sala Portretowa godz. 18.00. Przekazali również protest z prośbą o poparcie Radnych 

swoimi podpisali tak, aby można ten dokument złożyć w UMK. 

Przedstawiciel Stowarzyszenia „Podgórze” uważa, że firma działająca na zlecenie ZIKiT 

niedokładnie i błędnie dokonuje pomiarów, i należy negocjować dopuszczenie 1,5 m 

szerokości chodników dla pieszych z uwzględnieniem możliwości pozostawienia miejsc dla 

samochodów. 

Na sesję przybyli kolejni członkowie Rady, obecnych 14 osób.   

Sesje opuścił 1 członek Rady, obecnych 13 Radnych. 

Przewodniczący p. Zygmunt Wierzbicki poinformował o działaniach Rady – tj. 

podjętej uchwale ws. przywrócenia ilości miejsc postojowych, o spotkaniu z kierownikiem 

odpowiedzialnym za montaż słupków oraz prośbie skierowanej do wszystkich radnych 

o wskazanie konkretnych miejsc, gdzie można by było miejsca parkingowe przywrócić – 

zachować 1,5m szerokość chodnika, tak, aby pogodzić pieszych i kierowców. Ponadto 

podkreślił, że ZIKIT nie przeprowadził żadnych konsultacji, niejednokrotnie słupki 

postawiono bezzasadnie; kolejną sprawa jest zmiana zasad wykupu abonamentu 

uprawniającego do parkowania, zastosowania wysokiej bonifikaty dla mieszkańców oraz 

ograniczenia wykupu abonamentów dla studentów. 

Głos zabrali również: p. Anna Pojałowska, p. Agnieszka Wantuch.  

Przewodniczący podziękował Mieszkańcom za udział, którzy opuścili salę obrad. 

 

Ad.4. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie ponownego zawarcia umowy najmu lokalu 

socjalnego na następny okres zgodnie z pismem znak ML-02.7123.370.2017.ES (Projekt 

Komisji Polityki Społecznej). 

Projekt uchwały wraz uzasadnieniem przedstawił p. Jacek Biliński – przewodniczący komisji. 

Projekt uchwały przyjęto: za – 12 głosów; w obecności 12 członków Rady. 

Prowadzący stwierdził przyjęcie uchwały Rady Dzielnicy V w sprawie ponownego 

zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego na następny - uchwała nr XLII/331/2017 (zał. 

nr 6). 

Ad.5. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie ponownego zawarcia umowy najmu lokalu 

socjalnego na następny okres zgodnie z pismem znak ML-02.7123.705.2017.AJ. (Projekt 

Komisji Polityki Społecznej). 



Projekt uchwały wraz uzasadnieniem przedstawił p. Jacek Biliński – przewodniczący 

komisji. 

Projekt uchwały przyjęto: za – 12 głosów; w obecności 12 członków Rady. 

Prowadzący stwierdził przyjęcie uchwały Rady Dzielnicy V w sprawie ponownego 

zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego na następny - uchwała nr XLII/332/2017 (zał. 

nr 7). 

Ad.6. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany organizacji ruchu w ulicach: 

Chodowieckiego, Radwańskiego, Goetla, Olimpijskiej, Domeyki, Beniowskiego, Cichy 

Kącik, Igrców (projekt Grupy Radnych). 

Projekt uchwały wraz uzasadnieniem w imieniu projektodawców przedstawiła 

p. Agnieszka Wantuch. 

Projekt uchwały przyjęto: za – 11 głosów; w obecności 11 członków Rady. 

Prowadzący stwierdził przyjęcie uchwały Rady Dzielnicy V w sprawie zmiany 

organizacji ruchu w ulicach: Chodowieckiego, Radwańskiego, Goetla, Olimpijskiej, 

Domeyki, Beniowskiego, Cichy Kącik, Igrców - uchwała nr XLII/333/2017 (zał. nr 8). 

Ad.7. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wymiany ogrodzenia w Parku Królewskim w 

Łobzowie (projekt Grupy Radnych). 

Projekt uchwały wraz uzasadnieniem w imieniu projektodawców przedstawił p. Piotr 

Klimowicz. 

Głos zabrali: p. Zygmunt Wierzbicki, p. Edward Tarczałowicz, p. Łukasz Mańczyk 

oraz p. Piotr Klimowicz. 

(Na salę obrad powróciło 2 Radnych, obecnych 13 członków Rady). 

Projekt uchwały przyjęto: za – 13 głosów; w obecności 13 członków Rady. 

Prowadzący stwierdził przyjęcie uchwały Rady Dzielnicy V w sprawie wymiany 

ogrodzenia w Parku Królewskim w Łobzowie - uchwała nr XLII/334/2017 (zał. nr 9). 

Ad.8. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu przebudowy ciągu ulic 

Królewska, Podchorążych, Bronowicka (projekt Komisji Architektury BiU). 

Projekt uchwały wraz uzasadnieniem w imieniu projektodawców przedstawił 

p. Janusz Michałowski – przewodniczący komisji.  

Głos zabrali: p. Anna Pojałowska, p. Zygmunt Wierzbicki, p. Agnieszka Wantuch, p. Jan 

Hofman, p. Piotr Klimowicz, p. Marcin Tabisz. 

P. Zygmunt Wierzbicki złożył Poprawkę I (zał. nr 10) - uzupełnienie zapisu § 1 o słowo 

„należy”. 



Poprawka poddana pod głosowanie została przyjęta: za - 11 głosów; przy 1 głosie 

wstrzymującym; w obecności 12 członków Rady.  

P. Jan Hoffman złożył Poprawkę II (zał. nr 11) – wykreślenie czwartego akapitu z § 1. 

Poprawka poddana pod głosowanie została przyjęta; za – 5 głosów; przeciw – 4 głosy; 

wstrzymujące - 3 głosy; w obecności 12 członków Rady.  

Projekt uchwały wraz z przyjętymi poprawkami – przyjęto: za – 9 głosów; przy 3 głosach 

wstrzymujących; w obecności 12 członków Rady.  

Prowadzący stwierdził przyjęcie uchwały Rady Dzielnicy V w sprawie zaopiniowania 

projektu przebudowy ciągu ulic Królewska, Podchorążych, Bronowicka uchwała nr 

XLII/335/2017 (zał. nr 12). 

Ad.9.Oświadczenia. Komunikaty.  

1. Przewodniczący Rady p. Zygmunt Wierzbicki: 

a/ odczytał pismo Wydziału Skarbu Miasta GS-07.6822.154.2017.TS stanowiące 

odpowiedzi na uchwałę Zarządu ws. wykupu działki nr 308, 

b/ poinformował, że są do odbioru dla wszystkich radnych „Śpiewniki”; złożył 

podziękowanie p. Łukaszowi Mańczykowi za wkład pracy przy opracowaniu; głos 

zabrał p. Łukasz Mańczyk 

c/ w sekretariacie są do odbioru kalendarze na 2018 r. 

2. Pan Łukasz Mańczyk poinformował o posiedzeniu Komisji Infrastruktury Komunalnej 

w dniu 20.11.2017 r. godz. 18.00 

3. Pan Janusz Michałowski poinformował o posiedzeniu Komisji Architektury BiU w 

dniu 1.12.201r. godz. 16.00. 

Ad. 10.  Zakończenie sesji.   

Wobec wyczerpania porządku obrad XLII sesji Rady Dzielnicy V Krowodrza 

Prowadzący obrady zamknął sesję Rady o godz. 19.45. 

Przewodniczący Rady i Zarządu Dzielnicy V Krowodrza 

                                                     Zygmunt Wierzbicki 

 

Protokołowała: 

Małgorzata Ambrozik 
 

pracownik biura Rady. 


